
Udlændinge- og Integrationsudvalget

Til: Udlændinge- og integrationsministeren

Dato: 9. juli 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

UUI alm. del

Spørgsmål 653
Det fremgår af artiklen ”Vi risikerer at sende torturofre direkte tilbage til det land, hvor de
er blevet tortureret” (Berlingske.dk, 2. august 2016, https://www.berlingske.dk/samfund/vi-
risikerer-at-sende-torturofre-direkte-tilbage-til-det-land-hvor-de-er-blevet-t), at kun to eller
tre asylansøgere i 2015 blev sendt til en retsmedicinsk torturundersøgelse som led i
deres asylsag, og at der ifølge professor i retsmedicin Hans Petter Hougen i starten af
nullerne årligt blev gennemført knap 45 sådanne undersøgelser. Vil ministeren indhente
udtalelser fra henholdsvis Udlændingestyrelsen og Flygtningenævnet, der belyser, hvor-
for antallet faldt fra knap 45 til et lavt encifret tal som beskrevet i den nævnte artikel?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rosa Lund (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Rosa.Lund@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Christian Rabjerg Madsen
formand
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